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W „Rzeczpospolitej" z dnia 17 października br. ukazała się publikacja pod tytułem 
„Dziennikarze na podsłuchach". Według niej Agencja Bezpieczeństwa Wewnętrznego 
nagrała rozmowy dziennikarzy Cezarego Gmyza z „Rzeczpospolitej" i Bogdana 
Rymanowskiego z TVN z Wojciechem Sumlińskim. Agencja stosowała kontrolę 
rozmów dziennikarzy w 2008 roku w związku z próbą samobójczą dziennikarza 
Wojciecha Sumlińskiego. Rejestrowała też prywatne rozmowy Cezarego Gmyza i 
Bogdana Rymanowskiego z Wojciechem Sumlińskim. Nie zniszczyła następnie 
stenogramów niezwiązanych ze sprawą. Wypada zauważyć, iż zgodnie ze stanowiskiem 
Sądu Najwyższego, wyrażonym w postanowieniu z dnia 26 kwietnia 2007 r. , I KZP 
6/07, uzyskane w czasie kontroli operacyjnej dowody popełnienia przestępstw -
określonych w art. 19 ust. 1 ustawy o Policji - przez osobę inną niż objęta 
postanowieniem wydanym na podstawie art. 19 ust. 2 tej ustawy albo popełnionych 
wprawdzie przez osobę nim objętą, ale dotyczące przestępstw innych niż wskazane w 
tym postanowieniu, mogą być wykorzystane w postępowaniu przed sądem (art. 393 § 1 
zd. 1 k.p.k., stosowany odpowiednio), pod warunkiem, że w tym zakresie zostanie 
wyrażona następcza zgoda sądu na przeprowadzenie kontroli operacyjnej (art. 19 ust. 3 
ustawy o Policji, stosowany odpowiednio). 

Ponadto z informacji mediów wynika, iż materiały zostały odtajnione i udostępnione 
pełnomocnikowi prawnemu Jacka Mąki, wiceszefa ABW, do wykorzystania w zupełnie 
innym procesie między nim a „Rzeczpospolitą". 

W związku z powyższym, zwracam się do Pana Ministra z uprzejmą prośbą o 
informacje dotyczące tej sprawy. W szczególności zaś, czy badana jest kwestia 
legalności i zasadności stosowania kontroli tych rozmów, jak również podstaw 
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przetrzymywania materiałów zgromadzonych podczas kontroli oraz wykorzystania ich 
w innym postępowaniu. Ponadto proszę również o informacje, czy rozważane jest 
wszczęcie ewentualnego postępowania przygotowawczego, celem zbadania tej sprawy. 


